
HKE-TKJ-1/2023 

Hunnia Kuvasz Tenyésztői és Kulturális Egyesület ETSZ

Közgyűlési jegyzőkönyv 

2023. január 03-án megtartott zárt, tisztújító közgyűlésről 

Helye: Alapszabály szerint, ZoomUs, online - belépés személyi igazolvány és lakcím 

kártya felmutatásával, a képernyőn a résztvevő személy láthatóságával, élő szóban. 

Idő: 2023.01.03.,18:00 

Jelen vannak: 

Szavazattal rendelkező tagok: 

Hajnal Gyöngyi 

Czene Attila 

Komáromi Ágnes 

Bednárik János 

Jurik Ferenc Imre 

Pándi László (képviselte megbízással Kis Anna Mária)  

Kis Anna Mária 

Juhász Péter 

Bognár Józsefné

Sziráki Gabriella

Dr. Szili Katalin

Szavazattal nem rendelkező tagok:

Patakiné Rózsavölgyi Anikó 

Dr. Krajcsovics László

Dr. Halász Péter László



 Jelenlévők összesen: 14

Szavazóképes jelenlévők: 11/21

A közgyűlés 55%-os szavazatképességgel rendelkezett, hozta meg 

döntéseit.  A  közgyűlés  előzményeként  kiosztásra  került  a  2022.  évi  pénzügyi
beszámoló  tervezete.  A  közgyűlésen  tisztújítás  is  történt,  amelyről  előzetesen
2022.12.11-én  a  megszokott  értesítési  menetrendben  tájékoztattuk  tagjainkat.  A
Jelölő  Bizottság  ettől  az  időponttól  fogva  regisztrálta  a  jelöléseket.  A  Jelölő
Bizottság tagjait a rendezvény meghívójában megjelöltük, hivatalos elérhetőséget is
biztosítottunk arra az esetre, ha valaki írásban kívánt jelezni. (Csatoltan a meghívó.)
Kérdés, további témajavaslat, egyéb témafelvetés a rendezvényt megelőzően nem
érkezett.

A közgyűlés tisztségei 

Levezető elnök: Hajnal Gyöngyi
Jegyzőkönyv vezető: Kis Anna Mária
Szavazó bizottság: Bednárik János, Komáromi Ágnes 

Napirendi pontok 
1., Levezető elnök, szavazatszámlálók, jegyző megválasztása.

2., Napirend megszavazása

3., Elnökségi és pénzügyi beszámolók

4., Tisztújítás

5., Aranykuvasz pályázat eredményhirdetés - 2022. évi győztesek a leadott szakmai 
adatok összesítése alapján.

6., Tagi javaslatok megtárgyalása: Legyen-e szigorúbb a klubkiállítások értékelési 
rendszere? - témában. HKE Kurzuscsoport.

7., Alternatív képességvizsgálatok éves eredményei és tanulságai. Mi a jövő a 
teljesítményteszteken? - Ormándi munkacsoport beszámoló.

8., Egyéb

1., Levezető elnök megszavazása 

Hajnal Gyöngyi – elfogadja.

Igen 9 Nem 0 Tartózkodott 1 

Határozat: Közgyűlés által jóváhagyva. 

Jegyzőkönyvvezető megszavazása 



Kis Anna Mária – elfogadja.

Igen 9 Nem 0 Tartózkodott 1 

Határozat: Közgyűlés által jóváhagyva. 
Szavazó bizottság – szavazatok szedése és számlálása- megszavazása

Bednárik János – elfogadja. 

Igen 9 Nem 0 Tartózkodott 1 

Határozat: Közgyűlés által jóváhagyva. 

Komáromi Ágnes – elfogadja. 

Igen 9 Nem 0 Tartózkodott 1 

Határozat: Közgyűlés által jóváhagyva.

2., Napirendi pontok 

1., Levezető elnök, szavazatszámlálók, jegyző megválasztása.

2., Napirend megszavazása

3., Elnökségi és pénzügyi beszámolók

4., Tisztújítás

5., Aranykuvasz pályázat eredményhirdetés - 2022. évi győztesek a leadott szakmai adatok összesítése 
alapján.

6., Tagi javaslatok megtárgyalása: Legyen-e szigorúbb a klubkiállítások értékelési rendszere? - témában. 
HKE Kurzuscsoport.

7., Alternatív képességvizsgálatok éves eredményei és tanulságai. Mi a jövő a teljesítményteszteken? - 
Ormándi munkacsoport beszámoló.

8., Egyéb (Javaslat ehhez a ponthoz nem érkezett.)

Igen 10 Nem 0 Tartózkodott 0 

Határozat: Közgyűlés által jóváhagyva.

3., Elnökségi beszámoló 

1,  Az  elnök kijelenti,  55%-os  arányban  szavazóképes  a  közgyűlés.  Majd  megkezdi  a
beszámolót.

Hajnal Gyöngyi a HKE ETSZ leköszönő elnöke értesítette a közgyűlést, hogy az elnökség
a mandátuma lejárta előtt néhány hónappal kezdeményezte a tisztújítást, mert a 2023-as
évben várhatóan olyan feladatok következnek,  amelyekhez erős,  a  közösség bizalmát



élvező  elnökségre  van  szükség.  A  szervezet  potenciáljának  megtartása  érdekében
kezdeményezte idő előtt a tisztújítást. Czene Attila és Dr. Szili Katalin – megbízottja útján-
kinyilvánította köszönetét az eddigi bizalomért és egyben megerősítette, hogy esetleges
jelölés esetén vállalja a folytatást is a korábbi tisztségében. Ugyanilyen nyilatkozatot tett
Hajnal Gyöngyi is. Az Elnök Asszony bemutatta a pénzügyi beszámolót, a számlánkon
még  nagyobb  összegű  keret  áll  rendelkezésre,  amelynek  egy  részét  időszakosan  a
támogatók  folyósításban  szüneteltetésre  rendeltek  a  háborús  gazdasági  körülmények
miatt, beszélt az Elhelyezési és Tenyésztői Program várható számairól és eredményeiről a
2022-es évre vetítve, illetve említette a jövő feladatait. Felhívta a figyelmet arra, hogy a
minőségi  tenyésztés,  a  tenyésztői  garancia,  és  a  kölyök  kutyák  eladási  árának
meghatározása  egymással  szoros  összefüggésben  kell  legyen.  Bemutatta  azokat  a
pénzügyi  számításokat,  amely  kalkulálja  egy  magas  minőségű  kölyök  „előállításának”
anyagi vonzatát. A HKE ETSZ eddig is éllovasa volt a folyamatnak és kívánja meggyőzni
érveiről más, a szervezetnek nem tag tenyésztőit is. Néhány mondatban megemlékezett a
Közgyűlés a tavaly októberben tragikus hirtelenséggel elhunyt Prof. Emeritus Dr. Kovács
Andás  egykori  fajtabíró,  állatorvos,  egyetemi  tanár  úr  életútjáról,  a  fajtáért  végzett
munkájának jelentőségéről. Köszönetet mondtunk, hogy közösségünk és a fajta életének
része  volt.  Az  Elnök  Asszony  elmondta,  hogy  elindult  a  HKE  ETSZ  tenyésztői,  bírói
képzése,  amelyen  tartók,  tenyésztők  és  leendő  bírók  vehetnek  részt  már  végzett,
fajtaspecifikációt  kereső  bírókkal  együtt.  Köszönetet  mondott  Dr.  Krajcsovics  László
tenyésztésvezető úrnak az egész éves munkája miatt. A Tenyésztésvezető Úr kérésére
elmondta, hogy az állományt mind jobban megismerjük, a minőségi fejlesztés a cél. A
fajtában elfogadást kapott ismeretlen származású egyedek aránya nő, de a tenyésztésbe
vonhatóságnak szigorú feltételeit  adtuk meg, így nem sok kutya vehető a szaporodás
szempontjából  aktív  állományba.  Az állatorvosi  ellenőrzésen és a  kötelező szűréseken
sokan nem jól  szerepelnek. Büszkék vagyunk azonban mindenkire, mert  a kevésbé jó
eredményű kutyák, amelyek azonban teljesítik a kuvasz fajtaleírása követelményeit N-jelű
regisztrációs lappal is a fajtához tartozhatnak és értéket növelő tényezők. 

Az  Elnök Asszony a  2023-as  programtervekről  és  a  hosszabb távú célokról  átfogóan
beszélt. Jelezte, hogy 2023.01.06-án 11:00 órai kezdettel a Magyar Komondor és Kuvasz
Egylettel,  illetve  a  Magyar  kuvasz  Fajtagondozó  Egyesülettel  megbeszélés  lesz
Budapesten,  a  Magyar  Sportok Házában,  ahol  vendégül  látjuk  a  másik  két  szervezet
delegációját. Részletesen ismertette a tervezett programot. Kiemelte, hogy a másik két
szervezettel  el  kell  indítani  egy rendszeres egyeztető fórumot és lehetőséget  kell  adni
részükre a kérdéseik feltevésére, hogy eloszlathassuk a mi szervezetünkkel kapcsolatos
tévhiteket, illetve az általuk évek óta képviselt ellenséges hangulat csitulhasson. A témák
között szerepel továbbá más szervezetekkel és a hivatalos fórumokkal új típusú szakmai
együttműködés  kialakítása,  amelyet  meg  is  szervezetünk  már.  Illetve  a  kuvasz  fajta
törzskönyvének nyitottsága kérdései, továbbá a szakmai kérdések között helyek kap a
Halasi-Pásztor  Kuvasz  Kennel  és  Varga  Zoltán  tenyésztő  MKFE  általi  felfüggesztése,
ennek  eredményei  megvitatása  és  a  felfüggesztés  pontos  definíciójának  kérdései.  Dr.
Halász Péter László és az EJB beszámolása megtörtént, amelyet szintén ismertetett a
közgyűléssel kiemelten Rácz Márta ügyére, amely kártérítési jogi eljárás alatt van.



Kérdések, kommentek: 

Sziráki  Gabriella:  Köszönöm  a  beszámolót,  nagyon  sok  minden  történt.  Ismeretlen
származású  egyedeknek  nyújtott  lehetőség  az  ingyenes  tenyészszemlére  vonatkozóan
megmarad-e 2023-ban is?

H.Gy.: Igen. Támogatóink biztosítják a keretet. Ez folyósítható jelenleg is.

Bognár Józsefné: Köszönöm. A tavalyi évi támogatások elszámolásai rendben voltak?

H.Gy.: Igen. Mindenki beküldte időben, így a beszámolók támogatóink felé 2023. február
közepéig esedékesek és el is fogunk vele készülni.

Juhász Péter: Nagyon örülök, hogy lesz a megbeszélés, mert fontos nekem, hogy FCI-
MEOESZ  kiállításokra  is  tudjak  menni  a  kutyáimmal.  Fontos  az  is,  hogy  a  másik  két
elismert tenyésztőszervezet is elfogadja a szakmai dokumentációkat.

H.Gy.: A  2022.10.14-i  I.  Nemzetközi  Komondor  és  Kuvasz  Konferencián  a  kerekasztal
beszélgetésben  elhangzottak  alapján  a  másik  két  szervezet  részére  a  szakmai
adminisztrációt végző MEOESZ iroda képviselője elmondta, hogy el kell fogadni a HKE
ETSZ  dokumentumait.  Ezt  erősíti  meg  az  Agrárminisztérium  határozata,  amelyet
novemberben küldött meg nekünk a tárgyban és amelyet a facebook csoportunkba ki is
tettem.  Időközben  megérkezett  a  NÉBIH  határozata  is,  ami  ugyanezt  mondja  ki.  A
kiállításokat  illetően,  a  MEOESZ  és  az  FCI  is,  amelynek  ez  tagszervezete  az  EU-ban
bejegyzett  civil  szervezetek,  így az EUs és a MEOESZ esetében a hazai  törvények alá
esnek.  Az  államilag  elismert  tenyésztőszervezetek  közokiratokat  állítanak  ki,  amelyek
megkérdőjelezésére nincs jogosultsága civil szervezeteknek, így a MEOESZ-nek sem. A
MEOESZ sok éves gyakorlata alapján elfogadja a hazai érvényes közokiratokat, azaz nem
lehet akadálya annak, hogy elfogadja a HKE ETSZ dokumentumait is. Nem látható olya ok,
amiért ne kellene elfogadja a HKE ETSZ dokumentumait.

Határozat: A beszámolót elfogadtuk.   Közgyűlés által jóváhagyva.  

Igen 10 Nem 0 Tartózkodott 0 

 

4., Tisztújítás. A Jelölő Bizottság munkájának részletes bemutatása. Elnök- és 
alelnökjelöltek bemutatkozása. Végleges jelölti lista megállapítása. Szavazás 
menetének ismertetése. Szavazás. Szavazás eredményének megállapítása. 
Tisztségelfogadások.

(A hívásba megérkezett Dr. Szili Katalin)

4/a., Hajnal Gyöngyi elnök kérésére dr. Halász Péter László, Kis Anna Mária és Komáromi 
Ágnes – a kijelölt JB tagok- ismertették, hogy három jelölés érkezett. Hajnal Gyöngyi – 
elnök, Czene Attila – társadalmi kapcsolatok alelnök és Dr. Szili Katalin – szakmai alelnök 
tisztségeinek megújítására egyenként. 

Határozat: A beszámolót elfogadtuk.   Közgyűlés által jóváhagyva.  



Igen 11 Nem 0 Tartózkodott 0 

4/b., A levezető elnök megállapítja, hogy elnöki tisztségre Hajnal Gyöngyi, társadalmi 
kapcsolatok alelnök tisztségre Czene Attila és szakmai alelnök tisztségre Dr. Szili Katalin 
kapott jelölést.

Határozat: A beszámolót elfogadtuk.   Közgyűlés által jóváhagyva.  

Igen 11 Nem 0 Tartózkodott 0

4/c., A levezető elnök kérdéssel fordult a jelöltekhez, hogy elfogadják-e a jelöltséget?

Czene Attila nyilatkozza, hogy vállalja a továbbiakban a szervezet hazai és nemzetközi 
tagságának támogatói rendszere és érdekképviselete teendőit a politikum és a gazdasági 
élet szereplői irányában.

Dr. Szili Katalin nyilatkozza, hogy vállalja a továbbiakban is a megkezdett munkát az 
állatvédelem, fajtavédelem, a lobby tevékenység és a határon túli érdekképviseletek 
ügyében a kinti magyarság képviselőivel.

Hajnal Gyöngyi nyilatkozza, hogy vállalja a továbbiakban a megkezdett alapokon a 
szervezet működtetését, a szakmai élet megszervezését és a reprezentációs, média-
kommunikációs feladatokat.

Határozat: A beszámolót elfogadtuk.   Közgyűlés által jóváhagyva.  

Igen 11 Nem 0 Tartózkodott 0

4/d., Levezető elnök megállapítja, hogy a végleges jelölti lista:

Hajnal Gyöngyi – elnök 

Czene Attila – társadalmi kapcsolatok alelnök 

Dr. Szili Katalin – szakmai alelnök 

Határozat: A beszámolót elfogadtuk.   Közgyűlés által jóváhagyva.  

Igen 11 Nem 0 Tartózkodott 0

4/e., Levezető elnök Dr. Halász Péter László-t kéri fel, hogy ismertesse a szavazás 
menetét. Az ismertetés megtörtént, kérdés nem volt.

Határozat: A beszámolót elfogadtuk.   Közgyűlés által jóváhagyva.  

Igen 11 Nem 0 Tartózkodott 0



4/f., Szavazás – rendes és alapító tagok rendelkeznek szavazati joggal, amely szavazás
nyílt, szóban és karjelzéssel egyszerre történik. Karjelzések: jobb kéz – igen, bal kéz –
nem.  

Határozat: A szavazás megtörtént. Kifogást nem emelt senki.   Közgyűlés által jóváhagyva.  

Igen 11 Nem 0 Tartózkodott 0

4/g.,  Levezető  elnök  felkéri  a  szavazó  bizottságot,  hogy  ismertesse  a  szavazás
végeredményét. 

Komáromi Ágnes elmondta, hogy a jelöltekre az alábbi szavazati arányok születtek:

Hajnal Gyöngyi: 10 – igen, 0 – nem, 1 - tartózkodás

Czene Attila: 10 – igen, 0 – nem, 1 - tartózkodás

Dr. Szili Katalin: 10 – igen, 0 – nem, 1 - tartózkodás

Bejelentette  Komáromi  Ágnes,  hogy  a  jelöltek  mindegyike  megkapta  a  mandátumhoz
szükséges számú szavazatot.

Levezető elnök megköszönte a bizottság munkáját  és bejelenti,  hogy mindegyik  jelölt
megkapta a felhatalmazáshoz szükséges szavazatmennyiséget. 

A HKE ETSZ korábbi elnöksége, ugyanazon összetételben és ugyanazon megbízatással
megkezdheti 2. elnökségi terminusát. 

Határozat: A szavazás megtörtént. Kifogást nem emelt senki.   Közgyűlés által jóváhagyva.  

Igen 11 Nem 0 Tartózkodott 0

5., Aranykuvasz pályázat eredményhirdetés - 2022. évi győztesek, a leadott szakmai 
adatok összesítése alapján.

Legjobb kan 2022

1., Menyünk Foksán

2., Gyöngyös-Szelek Csegő

3., Sárréti Sinka Ordu

Legjobb szuka 2022

1., Gyöngyös-Szelek Cenke

2., Salgó-Őre Bíborka

3., Gyöngyös-Szelek Buga



Legjobb fiatal kan 2022

Salgó-Őre Nádor

Legjobb fiatal szuka 2022

Három-Fehér Angyal

Legjobb kennel 2022

Gyöngyös-Szelek Kuvasz Kennel

Legjobb fajtamentő kennel 2022

Fehér-Farkas Lavina Kuvasz Kennel

Kuvasz fajtamentés különdíj 2022

Bognár Józsefné

Közösségért - etikai különdíj 2022

Budaházi-Aranybundám Kuvasz Kennel 

és 

Dani János juhász, pártoló tag, Makói kihelyezési pont és Regionális Központ 
működtetésért

megosztva. 

Határozat: A beszámolót elfogadtuk.   Közgyűlés által jóváhagyva.  

Igen 11 Nem 0 Tartózkodott 0

6., Tagi javaslatok megtárgyalása: Legyen-e szigorúbb a klubkiállítások értékelési 
rendszere? - témában. HKE Kurzuscsoport.

A HKE Kurzuscsoport időt kért a kérdés jobb körüljárására. Részben ismertették amire 
jutottak, de úgy érzik, hogy kicsit többi dőre van szükség a végleges javaslatok 
megtételéhez. Következő közgyűlésen szeretnék az anyagot bemutatni inkább.

Határozat: A beszámolót elfogadtuk.   Közgyűlés által jóváhagyva. Elnapoltuk a témát.  

Igen 11 Nem 0 Tartózkodott 0



7., Alternatív képességvizsgálatok éves eredményei és tanulságai. Mi a jövő a 
teljesítményteszteken? - Ormándi munkacsoport beszámoló.

A 2022-es évben megsokszorozódtak akik részt vettek az alternatív képességvizsgálati
teszteken Vasadon, Makón és Kecskeméten. A tesztet finomítottuk, illetve felvettünk a
gyakorlatok  közé  szocializációs  feladatok  is.  A  2023-as  évtől  egy  speciális  tesztet  is
szeretnénk  bevezetni,  amelyen  az  egyébként  jól  szereplő  kutyák  meghívásos  alapon
vesznek  részt.  Külső  konzulens  Szabó  Richárd.  Végleges  adatok  a  2022-es  évi
teljesítményről a véglegelt ET Programos beszámolóban lesznek elérhetők. 

Határozat: A beszámolót elfogadtuk.   Közgyűlés által jóváhagyva.  

Igen 11 Nem 0 Tartózkodott 0

Elnöki zárszó 

Hajnal Gyöngyi: - Köszönjük mindenkinek a jelenlétet! Jó éjt! 

Jegyzőkönyv lezárva. Szatymaz, 2023.01.15. 

Levezető elnök Jegyzőkönyvvezető 

Szavazat számláló bizottság tag 1., Szavazat számláló bizottság tag 2., 

HKE Elnök 


